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1. Základní údaje 
 
1.1. Vznik 
Samotné sdružení má velice dlouhou historii. Již v roce 1991 tehdejší Ministerstvo vnitra 
zaregistrovalo profesní sdružení pod názvem "Sdružení technických veřejně prospěšných 
služeb". V té době mělo sdružení cca 140 členů. S podporou příslušného ministerstva vydávalo 
čtvrtletník, který sloužil k výměně názorů, prezentace novinek apod. Bohužel se nepodařilo 
zastavit postupný odliv členské základny. Jak přibývalo firem na trhu zabývajících se těmito 
službami, začaly se rozcházet zájmy jednotlivých členů. V roce 1995 došlo k přejmenování 
sdružení na "Českomoravské společenstvo místních veřejně prospěšných služeb". V tomto 
roce skončila i finanční podpora ministerstva a odešlo větší množství členů do nově 
vznikajícího společenství SVPS, které se v současné době více orientuje k větší 
komercionalizaci. V roce 2004 došlo z iniciativy SVPS k návrhu na sloučení s naší skomírající 
organizací. Tento návrh však naše členská základna nepřijala a uložila radě, aby se pokusila 
najít řešení, směřující k oživení činnosti, včetně získání nových členů.  Na základě uvedených 
úkolů byly závěrem roku 2005 na valné hromadě schváleny nové Stanovy, které obsahují 
změnu názvu a změnu sídla. Dále byly zvoleny nové orgány sdružení, včetně předsedy rady a 
revizní komise. Nový restart sdružení se podařil a členská základna a činnost spolku se stále 
rozšiřuje. V roce 2016 došlo vlivem legislativních změn k přeregistraci našeho sdružení na 
spolek. Další rozšiřování činnosti spolku a jeho významnější postavení v rámci organizací a 
orgánů činných v komunální sféře si vyžádalo další vnitřní změny v organizaci SKS. Proto v roce 
2019 došlo k reorganizaci, ke schválení nových stanov spolku a ostatních dokumentů. 
 
 
1.2. Identifikační údaje, sídlo  
Datum zápisu do OR: 1. ledna 2014 
Datum vzniku:  6. května 1991 
Spisová značka: L 359 vedená u Krajského soudu v Ústí nad Labem 
Název:   Sdružení komunálních služeb, z.s. 
   Od 05.05.2022 Sdružení komunálních služeb České republiky, z.s. 
Sídlo:   Dělnická 164, 434 01    Most – Velebudice 
   Od 05.05.2022 Příčná 1892/4, 110 00  Praha 1 
IČ:   41191617 
Právní forma:  Spolek 
 
 
1.3. Orgány sdružení 

a. Členská schůze  
Je nejvyšším orgánem spolku. Je shromážděním členů spolku. Schází se alespoň jedenkrát 
ročně. 

b. Rada 
Je řídícím a výkonným orgánem sdružení mezi zasedáními Členské schůze. Ve své práci se řídí 
usnesením Členské schůze. Rozhoduje o přijetí nových členů na základě zájmu o vstup do 
sdružení a splnění podmínek pro přijetí. Organizuje a organizačně zabezpečuje pravidelná 
setkání členů spolku, včetně přípravy jeho programu. Rada ze svého středu volí předsedu, 
který je zároveň zplnomocněn vystupovat za spolek vůči třetím osobám. Dále volí 
místopředsedu a zároveň jmenuje tajemníka. V případě odstoupení člena Rady spolku 
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z funkce, může Rada kooptovat člena nového se zachováním principu regionálně územního 
zastoupení. Nejvíce však může kooptovat třetinu členů Rady do konání Členské schůze, která 
potvrzuje volbu.  
 
Rada spolku pracovala do 05.05.2022 v tomto složení:  
Bohumil Rataj   předseda rady 
Ing. Martin Chudoba MBA  místopředseda rady 
Ing. Olga Roučková    člen 
Jiří Vyvial    člen 
Daniel Javůrek    člen  
Ondřej Dobrovolský  člen  
Libor Preisler   člen 
 
05.05.2022 byla Členskou schůzí zvolena Rada ve složení: 
Bohumil Rataj, Ing. Martin Chudoba MBA,  Jiří Vyvial, Daniel Javůrek, Ondřej Dobrovolský, 
Libor Preisler, Milan Doubravský.  
Rada na svém ustavujícím jednání téhož dne zvolila předsedu Bohumila Rataje a 
místopředsedu Ing. Martina Chudobu MBA. 
 

c. Předseda Rady  
Je volen Radou. Zastupuje spolek a podepisuje za něj navenek v plném rozsahu. Svolává a řídí 
jednání Rady. 
Předseda Rady: Bohumil Rataj 

 
d. Místopředseda Rady 

Je volen Radou. V případě nepřítomnosti Předsedy Rady jej zastupuje v plném rozsahu. 
Místopředseda Rady: Ing. Martin Chudoba 
 

e. Tajemník 
Účastní se jednání Rady a jednání Členské schůze. V průběhu mezi Členskými schůzemi a 
jednáními Rady zajišťuje chod spolku. Zodpovědnost za vedení účetnictví spolku však po 
reorganizaci přešlo na nově vytvořený samostatný ekonomický úsek, který s tajemníkem a s 
vedením SKS kontinuálně spolupracuje. Tajemník na základě úkolů Rady i nadále připravuje 
příslušné materiály a zajišťuje jejich distribuci a připravuje všechny akce SKS. 
 
 
1.4. Kontrolní komise 
Zodpovídá se Členské schůzi a Předsedovi Rady zejména za prováděné revize hospodaření. Je 
tříčlenná a volená Členskou schůzí. 
Kontrolní komise pracovala do 05.05.2022 ve složení: Kontrolní komise: Milan Doubravský, 
Hana Kotnová (v listopadu 2021 odstoupil Milan Štěrba).  
 
05.05.2022 byla Členskou schůzí zvolena Kontrolní komise ve složení: 
Petr Tětěk, Ing. Adam Brant, Ing. Adam Šauer.  
Kontrolní komise na svém ustavujícím jednání téhož dne zvolila předsedou Kontrolní komise 
Ing. Adama Branta. 
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1.5. Zaměření a cíle spolku 
Spolek se orientuje na problematiku komunálních služeb jako celku, včetně neformální 
výměny zkušeností mezi jednotlivými členy a na prezentaci novinek, které přináší rozvoj 
technologií v této oblasti.  
Základní kritéria zaměření: 

• odborně vzdělávací programy se zaměřením obecné problematiky řízení v oblasti 
komunálních služeb 

• výměna zkušeností a informací z dané oblasti 
• zviditelnění a zvýšení informovanosti nejen členské základny, ale i veřejnosti, ať už 

formou tisku, diskuzí nebo internetem 
• komunikace mezi členskou základnou  
• Prezentace názorových výstupů sdružení v zákonodárných a legislativních institucích   

 
 

2. Hospodaření spolku za rok 2022 – výkazy 
Hospodaření spolku probíhá podle ČS schváleného plánu, které ji prostřednictvím 
ekonomického úseku předkládá rada SKS. Následně je ČS na svém výročním zasedání 
seznámena s hospodařením sdružení za uplynulý rok. 
HV roku 2022  činil – 3 140,39 Kč. Kompletní účetní výkazy jsou přílohou této zprávy. 

 
 
3. Činnost Sdružení komunálních služeb, z.s. v roce 2022 
Členská základna měla k 1.1.2022 71 řádných členů, z toho je 61 zástupců technických služeb. 
K 31.12.2022 se členská základna rozrostla o 10 členů na celkem 81 členů. 
 
 

Seminář k vyhlášce o podrobnostech k nakládání s odpady 
Po delší odmlce způsobené covidovými opatřeními jsme využili možnosti v počátku roku 2022 
uspořádat seminář na aktuální téma: Výklad vyhlášky o nakládání s odpady. Zázemí pro 
uspořádání akce poskytl hotel Don Giovanni v Praze.                             
Program setkání zahájily prezentace partnerských společností: I-TEC Czech, spol. s r.o., 
Contenur Czech Republic s.r.o., Sensoneo j. s. a., které se v různých podobách angažují v 
odpadovém hospodářství. 
Naším záměrem bylo získat výklad vyhlášky členské základně přímo od pramene, což se nám 
povedlo v osobě přednášejícího vrchního ministerského rady odboru odpadů MŽP ČR Mgr. et 
Mgr. Štěpána Jakla, který se podílel na tvorbě uvedeného materiálu. Do diskuse se zapojila 
také pozvaná Ing. Olga Dočkalová – odpadová specialistka SMO ČR, která z pozice jednatelky 
TS Malá Haná má v odpadovém hospodářství řadu praktických zkušeností. Zájem účastníků 
akce se projevil mnoha dotazy k přednášejícímu i sdělováním praktických zkušeností 
z jednotlivých technických služeb. Věřím, že poznatky získané na semináři se využijeme k 
naplnění cílů daných vyhláškou a také lepší orientaci v odpadovém hospodářství.   
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Jarní kongres 
Po podzimním úspěšném setkání s oslavou 30. výročí založení spolku jsme navázali 
uspořádáním 59. Kongresu SKS spojeného s volbami nového vedení spolku. Zázemí nám 
k tomu 4. – 6. 5. 2022 poskytnul Harmony Club Hotel Špindlerův Mlýn. 
Kongres se konal pod záštitou hejtmana Královéhradeckého kraje Mgr. Martina Červíčka, brig. 
gen. v. v. a také starosty Špindlerova Mlýna Bc. Vladimíra Starucha. 
 

Nutno také vyzvednout naše partnery – sponzory, tj. generálního sponzora firmu Kärcher, 
hlavního sponzora firmu Veacom a sponzora firmu Mouder, kteří nám pomohli s finančním 
zajištěním celého kongresu. 
Návštěvou nás poctili zástupci naší partnerské organizace KFDZOM z Polska, ZOVP ze 
Slovenska, MAKE z Maďarska, Sdružení pro rozvoj VO a mediální partner vydavatelství 
Průmyslová ekologie, s.r.o  a Ekologie v praxi, z. s. 
Středeční odborný program měl tentokrát na workshopu 2 témata: „Cenotvorba činností TS“ 
a „Ekologická likvidace plevele“.  Zejména problematika cenotvorby zaujala přítomné 
účastníky a jistě si vyžádá další pokračování na některém z dalších workshopů. 
V rámci čtvrtečního slavnostního zahájení nám popřáli úspěšné jednání nejen hosté, ale také 
sám „vládce hor Krakonoš“.  Následovalo slavnostní předávání ocenění pro zasloužilé a 
významné osobnosti, jubilanty a také prezentace připravovaného tematického zájezdu do 
Finska se společností Meva Roudnice. Dopoledne byla vyhlášena také sbírka pro Ukrajinu. 
V odpolední časti dne proběhla Členská schůze s volbou nového vedení a potom prohlídka a 
prezentace výstavních stánků s komunální technikou. 
 

Konec jednacího dne věnujeme vždy vzájemným setkáním a zábavě na společenském večeru, 
k čemuž v tomto případě přispěla i kapela The Basketles a sólová houslistka Jolana Szajewska. 
Poslední, páteční den dostali účastníci setkání možnost poznat kuriozitu hotelu Harmony, což 
je Bunker Exposition – protiatomový kryt pro vládní představitele z dob studené války. 
Komentovaná prohlídka této retro památky završila program 59. Kongresu SKS. 
 
 
 

Odborná exkurze – Finsko 
V půli června se uskutečnila odborná exkurze do Finska. Po příletu Helsinek jsme se přesunuli 
do města Tampere. Naši hostitelé firma MEVA a. s. a Avistech s. r. o. pro nás připravili 
zajímavý program. 
První zastavení patřilo výrobnímu závodu firmy Molok Oy ve městě Nokia. Společnost Molok 
se zabývá výrobou podzemních a polopodzemních kontejnerů s velkou objemovou kapacitou.  
Druhá zastávka se odehrála u společnosti Avant Tecno Oy v Ylöjärvi. Společnost založena v 
roce 1991 a dnes je lídrem ve výrobě kloubových nakladačů, které jsou díky více než 200 
druhům pracovních adaptérů univerzálními nosiči nářadí. Sesterskou společností je výrobce 
pracovních plošin Leguan Lifts. Týdně opustí továrnu 170 strojů, roční výroba čítá necelých 
9000 kusů.  
Třetím zastavením bylo ZEVO Tammervoima. Zařízení pro energetické využití odpadu (ZEVO) 
se nachází asi 12 kilometrů od centra Tampere. Zařízení s koncepcí Waste--to-Energy (WtE), 
tedy s využitím potenciálu odpadů pro výrobu energie, je na světě víc než 2500. V Evropě jich 
působí asi 520 a ročně se v nich energeticky zhodnotí kolem 100 milionů tun odpadu. 
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Ročně se zde zpracuje 170 000 tun komunálního odpadu, který pochází od asi půl milionu 
obyvatel Tampere a okolí. Vyrobí se z něj 420 GWh tepelné a 50 GW elektrické energie. 
 
Město Tampere. Poslední setkání se uskutečnilo na radnici v Tampere. Žije zde čtvrt milionu 
obyvatel. „Tampere je srdcem Finska. Údržbou města se zabývají jím zřízené společnosti a 
dodavatelské firmy. Roční náklady na tyto činnosti dosahují 20 milionů eur. Ve městě je 
potřeba se postarat kromě jiného například také o 780 kilometrů ulic a 860 kilometrů 
chodníků a cyklostezek, 25 000 světelných bodů. 
V Tampere se koná spousta kulturních a sportovních akcí. 
 
 
 

Podzimní výroční kongres 
Na úspěšný jarní kongres ve Špindlerově Mlýně, jsme navázali jubilejním 60. Kongresem ve 
Wellness hotelu Vista na Dolní Moravě.  Do atraktivního prostředí horského střediska přijelo 
230 účastníků a 41 vystavovatelů komunální techniky.      
Nad kongresem převzala záštitu Ministryně životního prostředí Ing. Bc. Anna Hubáčková, a 
také   hejtman Pardubického kraje JUDr. Martin Netolický, Ph.D., který na konání akce 
poskytnul dotaci v částce 30.000, – Kč. Na hlavní jednací den 13.10. přijel v zastoupení 
hejtmana PK, člen rady PK pro životní prostředí Miroslav Krčil, Dis. Můžeme konstatovat, že se 
poprvé v historii podařilo získat dotaci na naší akci a za toto přispění děkujeme našemu 
tajemníkovi a hejtmanovi Pardubického kraje. 
Kongres podpořili i naši partneři firma AVISTECH – generální partner, firma MOBA MOBILE 
AUTOMATION AG – hlavní partner a firma. ELTE SMART, S. Z o.o. , za což jim děkujeme. 
                                                                                                                                                                     
Z partnerských organizací nás navštívili kolegové ZOVP ze Slovenska, MAKE z Maďarska, 
Sdružení pro rozvoj VO a mediální partneři, vydavatelství Profipress, Průmyslová ekologie, 
s.r.o a Ekologie v praxi, z.s. 
Středeční odborný program pokračoval rozpracováním téma z jarního Workshopu ,, URS – 
Opravy komunikací“.   
V rámci čtvrtečního slavnostního zahájení, po zdravicích vzácných hostů, následovalo 
předávání ocenění pro zasloužilé osobnosti SKS, jubilanty a také přivítání nových představitelů 
členských organizací. Současně jsme vyhodnotili tematický zájezd do Finska a představili 
upoutávkou připravovaný podzimní tematický zájezd do severních Čech. Před obědem byl 
ještě odborný blok s prezentací na téma: „Možnosti, jak dosáhnout třídicích cílů.“ s 
přednesením našimi členy Ing. Olgou Dočkalovou, jednatelkou TS Malá Haná a Milanem 
Doubravským Dis, ředitelem EKO Servisu Zábřeh na Moravě. Dopolední program jsme ukončili 
prezentací partnerů a vystavovatelů v kongresovém sále. V odpolední časti dne proběhla 
členská schůze a následovala prohlídka a prezentace výstavních stánků s komunální 
technikou. 
Čtvrteční večer věnovaný vzájemným setkáním a zábavě ozvučila kapela Partyleaders a 
především jej zpestřilo smyčcové dámské trio Inflagranti, které přednesenými skladbami 
nadchlo a zvedlo na taneční parket téměř všechny účastníky večera.  
Poslední, páteční den kongresu dostali účastníci setkání možnost poznat atrakce hotelu VISTA, 
tj. stezku v oblacích a také unikátní visutý most. Vzhledem k tomu, že nám po celou dobu 
konání kongresu přálo počasí, tak procházka po těchto kuriozitách byla příjemným 
zakončením další úspěšné akce. 
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Odborná exkurze 
Po loňské úspěšné návštěvě jižních Čech a našich členů v Táboře, Českém Krumlově, Hluboké 
nad Vltavou. a Písku jsme letos zavítali 10. – 12. 11. 2022 do našich řad v severních Čechách. 
Po cestě do Turnova nám připravil krásný zážitek zámek Sychrov, jehož prohlídku jsme 
absolvovali na počátku naší cesty. Potom již následovala prohlídka areálu TS Turnov a jejich 
kompostárny, kde nás se zaujetím provedl člen rady SKS a ředitel TS Libor Preisler. Po dalším 
přesunu se areál hotelu Břízky v Jablonci stal na 2 dny naší základnou, kam v podvečer přijel 
ředitel TS Jablonec Ing. Jaroslav Knížek. Představil nám působivou prezentaci technických 
služeb, po níž následovala vzájemná debata a výměna zkušeností. Druhý den naší cesty začal 
dopoledním programem v TS Liberec. Zajímavé bylo představení firmy, včetně návštěvy všech 
provozů s výkladem odborných pracovníků TS. Kolegové z Liberce nás následně doprovodili na 
cestě k dominantě města, televiznímu vysílači Ještěd, kde jsme zůstali na oběd. Po celou dobu 
nám přálo počasí, tak i pohled na krajinu z vrcholu byl úžasný. Závěrem dne jsme navštívili 
přehradu Josefův Důl, která zásobuje Liberec a okolí pitnou vodou. Zajímavý výklad hrázného 
a také prohlídka vnitřní průchozí štoly přehrady byla pro všechny silným zážitkem. 
Při sobotním příjezdu zpět do Benešova vládla u všech cca 30 účastníků spokojenost z další 
úspěšné akce našeho Sdružení. Závěrem bych vyzvednul aktivní podíl kolegy Libora Preislera, 
který program naší akce zajistil. 
 
 

4. Vývoj členské základny a budoucnost 
Naším cílem je i nadále rozšiřování členské základny zejména z řad technických služeb, zvýšení 
atraktivnosti členství ve sdružení a snaha o pozvednutí prestiže komunálních služeb. 
Nejsou to malé cíle a určitě bez aktivního přístupu jednotlivých členů nebude možno je 
naplnit. Lze konstatovat, že aktivním zapojením všech členů, je možno čerpat zkušenosti a 
vědomosti od těch, kteří se denně s těmito problémy setkávají a jsou nuceni je řešit. Jejich 
řešení může pomoci všem. 
Zájem o členství ve spolku Sdružení komunálních služeb projevují nejen organizace – 
technické služby, ale i organizace z řad výrobců. Cílem rady (spolku) je udržet „zdravý“ poměr 
v počtu těchto členů.  
 
 

5. Závěr 
Chtěl bych velmi poděkovat všem, kteří se podíleli na přípravách setkání našeho spolku, všem 
účastníkům kteří se účastnili našich akcí, děkuji také všem členům rady za aktivní přístup při 
stanovování a realizaci plánů sdružení a velký dík patří tajemníkovi Ing. Josefu Matuchovi, za 
přípravy a pomoc s organizováním akce a zajištění chodu našeho spolku. 
 

 
předseda Rady 

         Bohumil RATAJ 
 
 
 
 
V Benešově 14. března 2023 


